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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 

 

BEGROTING 2013 PROGRAMMA 4: WELZIJN, GEZONDHEID EN ZORG 
 

Datum: 7 november 2012 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd: 17.00-17.40 uur 

 

Aanwezig: dhr. D. Jager (voorzitter), mw. B. Enting (PvdA), dhr. J. Evenhuis (VVD), dhr. 

A. Sijbolts (Stadspartij), mw. N.G.J. Temmink (SP), mw. G.E.J. Copini (D66), dhr. K.S.N. van der 

Veen (GroenLinks), dhr. R. Bolle (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. M. van den Anker 

(Student & Stad), mw. M. Wilschut (PvdD) 

Wethouder: mw. J.A. Visscher 

Namens de griffie: mw. G. Mulder (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

 

Dhr. Evenhuis (VVD): 

 Wachtlijst alfabetisering: dit is al genoemd, de wethouder heeft gezegd erop terug te komen. 

 Wmo: bij een aantal onderdelen wordt gezegd dat het bestaand beleid is, wordt daar dus niet 

op bezuinigd? 

 Gezond gedrag: stadjers worden minder oud dan de gemiddelde Nederlander. Dit is een 

probleem, kan dit worden onderzocht? Hetzelfde geldt voor de hogere kindersterfte. Een 

trainingsprogramma lijkt voor de hand liggend, maar helpt het? 

 Sportinstellingen moeten in de buurten worden geplaatst. 

 De fractie heeft waardering voor de vraaggerichte aanpak in de openbare gezondheidszorg. 

 Tot slot: de fractie is tevreden over dit programma, het is transparant en meetbaar. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 De Stips voeren steeds vaker het werk van professionals uit. Herkent het college zich hier in, 

zo ja, wat gaat er gebeuren? Soms is de afstand tussen front- en backoffice te groot. Is dit te 

verbeteren? 

 Zorgen voor Morgen: goed dat nieuwe afspraken worden gemaakt en dat de aanpak binnen de 

Stips wordt opgenomen. 

 Maatschappelijke dienstverlening: behoudt het MJD voldoende financiële middelen? Het lijkt 

alsof de instelling meer taken moet uitvoeren. 

 Preventieve zorg: is er een oorzaak dat het aantal personen dat per jaar in een 

maatschappelijke opvang komt, toeneemt? 

 Meldpunt Overlast en Zorg: waarvoor zijn de extra middelen bestemd? 

Mw. Copini (D66): 

 Deelt de ambities van het college en is het eens met de VVD wat betreft de meetbaarheid. 

 Sociale samenhang: leefbaarheid in de wijken scoort een magere 5.9, dat kan beter. Een 

middel is het wijkbudget en de Wijkstemdag. Is de wethouder bereid naast de Korrewegwijk 

een wijkstemdag in andere wijken te faciliteren? 

 Ondersteunen mantelzorg en bevorderen vrijwilligerswerk: naast de gemeente kan het 

bedrijfsleven inspiratie bieden. Is de gemeente bereid het bedrijfsleven in 2013 mee te nemen 

als partner bij vrijwilligerswerk? 

 Deelname aan de samenleving door mensen met een beperking: staat er in 2013 een 

beweegtuin en ‘auto gymoutdoor-gym’ in het Stadspark? 

Dhr. Bolle (CDA): 

 Maatschappelijke stage: hoe gaat dit in 2013 en daarna? De nieuwe regering wil de stages 

schrappen. 
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 Is blij met de Stips en het wijkgericht werken. Het leggen van dwarsverbanden is goed, zo 

kunnen de vragen van de Stadspartij worden opgelost. 

 Blz. 111, meldingen huiselijk geweld: het lange termijndoel is qua aantal hoger dan het 

huidige aantal. Hoe zit dat, wil de gemeente de meldingsbereidheid vergroten? 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

 Eens met de vragen over alfabetisering en over afschaffing maatschappelijke stages. 

 NLA: er is enig rumoer in De Wijert. Hoe staat het met de participatie van bewoners in de 

wijkteams? Speelt dit ook in andere wijken? 

 Eens met de inzet bij huiselijk geweld en de oudermishandeling, het Project Perspectief en de 

alcoholpoli voor jongeren. 

 Duidelijk is dat een blijvende investering nodig is voor een gezonde leefstijl omdat de 

interventies tot nu toe onvoldoende effect hebben gehad. 

Dhr. Van den Anker (Student&Stad): 

 Is positief over het beleid, zelfredzaamheid staat voorop. De sociale teams zijn een goede 

zaak, het is duidelijker en efficiënter. 

 Volwasseneneducatie is belangrijk, iedereen moet meedoen. Alfabetisering moet voorop staan. 

 Eens met de opmerking van de VVD over gezond gedrag. In Groningen bestaat Healthy 

Ageing; het mag niet zo zijn dat Groningers minder lang leven dan Nederlanders. 

Mw. Enting (PvdA): 

 Zorg en welzijn in de wijk: de fractie maakt zich zorgen over het nieuwe accommodatiebeleid, 

elke wijk moet een goede accommodatie hebben. 

 Zorgvoorelkaar.com: dit is op andere plekken een succes. Is het iets voor Groningen? 

 De fractie is tevreden dat samen met corporaties wordt gekeken naar meergeneratie- en 

mantelzorgwoningen en hoe die gefinancierd kunnen worden. 

 Wmo en nieuwe AWBZ: hoe wordt voldoende ruimte gegeven aan eigen initiatieven? 

 Kunnen de huisartsen worden betrokken bij de versterking van de relatie tussen CJG’s en de 

Stips? 

 Slechts 46 extra ouderen en mensen met een psychische beperking zijn gaan bewegen en 

sporten na het aanbod van de gemeente. Is dit wel effectief? 

 Extra geld voor Meldpunt Overlast en Zorg: hoe verhoudt zich dit tot het algemene landelijke 

nummer voor burgerzaken? 

 De PvdA staat pal achter het uitgangspunt dat kwetsbare groepen overal moeten kunnen 

wonen. De tekst in de begroting dat er eind 2012 een besluit is klopt niet, de discussie in de 

raad komt nog. 

 Is er een verklaring voor de toename van het aantal dak- en thuislozen? 

 Gezonde stijl: de fractie is benieuwd naar de antwoorden op de vragen over ‘gym in the parc’. 

Ziet het college mogelijkheden om gezond eten samen met horeca en supermarkten op te 

pakken? 

 De fractie is tevreden over de start van Gezond Zwanger in de wijken, over de verhoging van 

de rijksbijdrage voor de aanpak huiselijk geweld en oudermishandeling en over de mogelijke 

komst van de alcoholpoli. 

Dhr. Van der Veen (GroenLinks): 

 Hoe zit het met het ambitieniveau, de doelen voor 2013 lijken dezelfde als die voor 2012. 

 Zelforganisaties: de fractie is blij dat de bezuiniging naar beneden is bijgesteld. Is het van 

belang dat de consulenten emancipatie en integratie als schakel tussen de gemeente en het 

platform aanwezig blijven? 

 CJG’s en Stips: blijven vrijwilligers die niet geschoold willen worden nog steeds welkom? 

 Eigen bijdrage: goed dat de consequenties in kaart worden gebracht. Wanneer komt er een 

rapportage die in de commissie kan worden besproken? Graag enige spoed. 

 Antillianenbeleid: volgens spreker is de rijksbijdrage allang gestopt. Hoe kan het dat het 

college zegt dat de bijdrage volgend jaar stopt? Wat zijn de resultaten van het 

Antillianenbeleid? 

 Alcoholgebruik: de wettelijke leeftijdsgrens gaat naar achttien jaar. 
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 Eens met de vraag van het CDA en CU over maatschappelijke stages. 

Mw. Temmink (SP): 

 Hoe gaat de gemeente om met de landelijke bezuinigingen op persoonlijke verzorging en het 

schrappen van de dagbesteding? 

 De SP vindt het schrappen van maatschappelijke stages een verkeerd besluit. Hoe zit dat? 

 Spreker is het eens met de geuite zorg over de cijfers leefbaarheid. Kan in 2013 goed in de 

gaten worden gehouden of dit verder toeneemt? 

 Eens met de vraag over dak- en thuislozen. Is er een verklaring voor de toename? 

 Rolstoelen: wordt goed in de gaten gehouden dat de voorraad in het depot niet opraakt? Wat 

wordt gedaan als het wel gebeurt? 

Mw. Wilschut (PvdD): 

 Vindt de thema’s voor dit programma goed gekozen: wijkgericht, gezinsgericht en 

persoonlijk. 

 Het is goed dat het project Nait Soezen een vervolg krijgt en dat de Caribische stadjers extra 

beleidsmiddelen tegemoet kunnen zien. 

 In de begroting is niets te vinden over de correlatie tussen huiselijk geweld en 

dierenmishandeling. Is de wethouder bereid Dierenbescherming te betrekken bij het overleg 

over huiselijk geweld? 

 Wat betreft aantal vrijwilligers valt nog wat te verbeteren. 

 Eens met de opmerkingen over maatschappelijke stages. 

 Vrouwenopvang staat nog steeds onder druk, de bezettingsgraad is voortdurend 100%. 

Jammer dat geen nieuw beleid wordt opgesteld. Hopelijk komen er rijksbijdragen. 

 Samenwerking CJG’s en Stips: in welke vorm krijgt dit gestalte? Wat zijn de overwegingen 

voor een veertiende Stip? 

 Is nog sprake van het gebruik van tweedehands hulpmiddelen? 

Wethouder Visscher: 

 Levensverwachting van Groningers: dit is bekend vanuit al verricht onderzoek. Het komt door 

de lagere sociaaleconomische status van Groningers. De gemeente heeft beperkte middelen 

hieraan iets te doen. Toch doet de gemeente al het mogelijke om mensen kansen te geven en 

participatie te faciliteren, om zo de verschillen te verkleinen en weg te werken. 

 Leefbaarheid: sommige fracties hebben zorgen. Dat is de reden voor het college om te zorgen 

voor een goede sociale samenhang in de samenleving en in de wijken. Hiervoor zijn 

verschillende instrumenten: zoals instrumenten vanuit de Wmo en instrumenten die 

voortkomen uit vrijwilligerswerk. De wethouder noemt de Stips, een belangrijk instrument. 

 Deskundigheidsbevordering vrijwilligers: de gemeente wil vrijwilligers faciliteren, niet elke 

vrijwilliger hoeft hieraan mee te doen. 

 Samenwerking CJG’s en Stips: het gehele netwerk van ondersteuning wordt doorgelicht. De 

pilot sociale teams staat op het punt van start te gaan. 

 Wmo: de bezuinigingstaakstelling vanuit 2010 is nog niet volledig ingevuld, dit zit in het 

sociale domein. Mogelijke nieuwe bezuinigingen worden aan de raad voorgelegd. 

 Meldpunt Overlast en Zorg: tot nu toe werden de meldpunten incidenteel gefinancierd. In 

2010 is geld beschikbaar gesteld tot de volgende verkiezingen. 

 Het bedrijfsleven als partner gebeurt meer en meer. Binnenkort voert de wethouder overleg 

met de Commerciële Club. 

 Huiselijk geweld: de toename van de aantallen meldingen heeft vooral te maken met het feit 

dat het vaker wordt gezien en daardoor vaker wordt gemeld. De gemeente gaat door met de 

aanpak. 

 Het Nieuw Lokaal Akkoord en de wijken: de wijkbudgetten hebben weinig regels, er zijn geen 

reglementen. In samenspraak moeten de aanpakken tot stand komen, de gemeente wil niet te 

veel dichttimmeren. Als het niet goed loopt, zoals in De Wijert, zoekt de gemeente naar 

oplossingen. Het samenspel levert mooie resultaten op. 
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 Accommodaties: de accommodatienota wordt herzien. Het aantal vierkante meters is samen 

met partners geïnventariseerd en blijkt niet gering te zijn. Het college gaat goed bekijken hoe 

de aanwezige ruimten efficiënter kunnen worden benut. 

 De alcoholpoli: de poli gaat er komen. Volgende week is de conferentie van lokale bestuurders 

in de provincie over het terugdringen van alcoholgebruik en –misbruik. 

 Zelforganisaties hebben zelf meegewerkt om tot een acceptabel bezuinigingsvoorstel te 

komen. 

 De wethouder komt terug op de vraag over de consulenten emancipatie en integratie, nl. bij de 

evaluatie en herijking van het beleid. 

 Het Antillianenbeleid: de bijdrage van het Rijk stopt per 2013. Het Antillianenbeleid wordt 

samen met ander beleid integraal onderdeel van de maatschappelijke dienstverlening. Dit 

gebeurt samen met de MJD en bedoeling is de speerpunten te laten uitvoeren. 

 De toename van het aantal dak- en thuislozen is gering, maar het vraagt de aandacht van het 

college. Onduidelijk is waaraan de stijging is te wijten, het wordt bekeken. De opvang wordt 

op peil gehouden. 

 Maatschappelijke stages: het Rijk heeft bezuinigingen aangekondigd waarvan de 

consequenties nog niet zijn te overzien. De gemeente kan zeker niet alles compenseren. Het is 

voor het college een extra aansporing om in het sociale beleid de balans in beroepskrachten, 

vrijwilligerswerk en mantelzorg zo goed mogelijk te gaan organiseren. 

 De rolstoelen: in het regeerakkoord staat een bezuiniging op hulpmiddelen, de wethouder 

vindt dat jammer. De reden is hergebruik, maar de gemeente doet daar al veel aan. De vraag is 

of de gemeente de bezuiniging daarom zal halen. Als het depot leeg is en er is behoefte aan 

rolstoelen, dan komen er nieuwe, dat staat als een paal boven water. 

 Dierenmishandeling en de relatie met huiselijk geweld: de wethouder verwijst naar een door 

de gemeente georganiseerde bijeenkomst met dierenartspraktijken, de Dierenbescherming, het 

Meldpunt Kindermishandeling en het Advies- en Steunpunt Huiselijk Geweld. Een structurele 

samenwerking bleek niet direct noodzakelijk, de verbanden waren minder dan gedacht. 

Dierenmishandeling volgt vaak op verwaarlozing bij de mensen. Contactpersonen hebben 

gegevens uitgewisseld, men kan elkaar vinden. 

 Wijkstemdagen: de wijk kan zelf bedenken dit te gaan doen. 

 Auto gym: de diensten sport en ruimtelijke ordening zijn druk bezig met het mogelijk maken 

van bewegen in de openbare ruimte. De wethouder noemt de 10.000 euro die de stad ontving 

voor bewegen voor ouderen. De precieze invulling komt naar de commissie zodra dit bekend 

is. 

 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 17.40 uur. 


